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Voorzitter, 
 
Op 16 december sprak u als burgemeester de raad traditioneel toe. U uitte uw zorgen over de 
stapeling van de ambities van deze raad: dat we niet kunnen blijven stapelen en dat de grenzen aan 
de ambities zijn bereikt. Nadien is er vrijwel niet meer gesproken over deze zorgen. Drie weken later 
sprak u als burgemeester op de nieuwjaarsreceptie en traditioneel sprak u daar een grenzeloze 
ambitie uit: namelijk de noodzaak van de groei van onze stad naar 300.000 inwoners. Een ambitie die 
nauw verband houdt met de betaalbaarheid van onze voorzieningen en de zorgen die daar over zijn.  
 
Voorzitter, we hebben u goed gehoord op 16 december, maar we delen uw zorgen over de stapeling 
niet. De Eindhovense VVD zal niet accepteren dat er een rem wordt gezet op de ambities van deze 
stad. Juist nu hoort deze stad daarvan ver te lopen! Nu het op alle fronten beter gaat mogen we niet 
op de lauweren gaan rusten maar moeten we juist doorpakken.  
 
Als het college dan een nietszeggende kadernota presenteert, zal de VVD haar rol pakken om met 
diverse voorstellen te komen. Dat hebben we vorig jaar gedaan, dat doen we dit jaar en dat zullen 
we in de toekomst blijven doen. Natuurlijk ontkennen wij niet dat het hebben van veel ambitie ook 
iets voor het gemeentelijk apparaat betekent, maar, hoe wij onze organisatie organiseren, mag nooit 
een excuus zijn om niet 100% voor ambitie te gaan. Maximale ambitie is het minste wat we verplicht 
zijn aan onze stad. 
 
En er is alle reden om nog meer ambitie te tonen. Zo presenteerde Elsevier in samenwerking met een 
onderzoeksbureau een onderzoek naar de kwaliteit van de woonomgeving in alle 393 gemeenten 
van Nederland. Voor dit onderzoek ontwikkelden ze een geavanceerde methode om met gebruik van 
gezaghebbende bronnen en enquêtes een unieke vergelijking op 101 punten te maken. Eindhoven 
staat van de 393 plekken, slechts op plek 303.  
 
De VVD ziet hierin een bevestiging van het moeten doorpakken, van het tonen van ambitie. Er is 
werk aan de winkel. Handjes uit de mouwen! Daarom hebben we een aantal moties opgesteld.  
 
Om te beginnen met veiligheid. We vragen de raad om gezien de bewegingen binnen de vorming van 
de nationale politie, als raad een brief te schrijven naar de Minister van Veiligheid en Justitie waarin 
de zorgen worden geuit over het structurele en forse capaciteitstekort. In september spreekt de 
Tweede Kamer hierover en het is nu een goed moment om dit signaal namens de Eindhovenaren af 
te geven. Tegelijkertijd willen we niet stilzitten en afwachten op het Haagsche debat, maar willen we 
de mogelijkheden verkennen voor een gemeentepolitie.  
 
De burgemeester gaf aan daar niets in te zien, en ook wij zijn nog niet zover om morgen een 
gemeentepolitie in te stellen. Maar vanuit onze verantwoordelijkheid naar onze inwoners en de 
constatering dat veiligheid een kerntaak is van de overheid, willen we hierover op z’n minst een open 
en eerlijk debat over kunnen voeren.  
 



 
 

Wie weet kunnen innovaties binnen het veiligheidsdomein wel leiden tot een andere benadering van 
veiligheid en kunnen we zelfs het capaciteitsprobleem oplossen. Daarom de oproep van de VVD om 
samen met onder andere de provincie actief aan de slag te gaan met innovatie en veiligheid.  
 
Binnen veiligheid zien we graag dat het college aan de slag gaat met het Keurmerk Veilig 
Ondernemen. We hebben het vaak over preventie, en juist van dit keurmerk gaat een preventieve en 
bewustwordende werking uit. Daarnaast is het een impuls voor de samenwerking tussen de 
overheid, het MKB en de diverse ondernemersverenigingen. We weten dat de bedrijventerreinen die 
een KVO hebben, positief zijn over het proces en het resultaat. We zien dus graag dat alle 
bedrijfslocaties van een dergelijk keurmerk worden voorzien.  
 
Voorzitter, in de commissie hebben we kort gesproken over het zichtbaar maken van de living labs. 
We vragen het college om deze living labs meer en beter af te bakenen en zichtbaarder te maken in 
de openbare ruimte. In de commissie reageerde de wethouder positief, maar in de motie hebben we 
er een tijdskader aan verbonden. We gaan ervan uit dat dit geen problemen zal opleveren. 
 
Daarnaast willen we graag een pilot voor freezones in onze stad waarbij we ruimte geven aan 
ondernemers. We roepen het college op om in overleg met verschillende partners in de stad te 
starten met pilots voor een regelvrije zone op winkelstraatniveau in en buiten de binnenstad en wat 
de gevolgen voor onder ander bestemmingsplannen inzichtelijk worden gemaakt. Wat ons betreft 
wordt de aanwezige kennis in de stad ook actief gebruikt. We zien graag een samenwerking met 
bijvoorbeeld de Fontys op dit gebied. Graag een toezegging van de wethouder.  
 
Maar we willen meer zien in die openbare ruimte. Wat te denken van informatie in de openbare 
ruimte die altijd tweetalig is? Laten we dit uitgangspunt met elkaar afspreken en organisaties en 
bedrijven stimuleren om in deze beweging mee te gaan. Daarnaast willen we dat alle gemeentelijke 
informatie altijd voor iedereen beschikbaar is, dus ook voor mensen met een visuele of auditieve 
beperking. Dat gaat verder dan alleen de gemeentelijke website. We hebben het hier ook over alle 
flyers en brochures die we aanbieden. Uitgangspunt is wat de gemeente communiceert, altijd 
beschikbaar is voor mensen met een visuele of auditieve beperking. 
 
Voorzitter, dan het sociaal domein. Vanaf 1 januari zijn de drie decentralisaties een feit. In aanloop 
naar deze datum leek het alsof hel en verdoemenis aanstaande waren. De decentralisaties zijn 
vooralsnog goed verlopen in onze stad. Daar zijn we trots op, juist ook omdat we in de vorige periode 
mede aan de basis van dit beleid hebben gestaan. We hechten eraan om wethouder Scholten 
hiermee te complimenteren. Maar toch willen we hier wel een signaal afgeven over de berichten van 
de laatste tijd die vooral te maken hebben met de organisatie van WIJeindhoven. Laat het niet zover 
komen dat we allemaal in halleluja stemming zijn over het werk wat er gedaan wordt, maar dat de 
organisatie te maken krijgt met achterstallig onderhoud.  
 
We zitten vaak met deze liberale wethouder op één lijn en we hopen dat de wethouder vanuit haar 
portefeuille positief gaat adviseren over ons voorstel om zicht te krijgen op de bestedingen binnen 
het sociaal domein en om de uiteindelijke besteding van deze 25 miljoen ook telkens via een 
raadsbesluit verloopt. In ieder geval ook nog complimenten aan wethouder Scholten en Visscher die 
er in den Haag voor pleiten dat Eindhoven de beschikking krijgt over meer gelden voor beschermd 
wonen en mogelijk ook nog voor jeugd.  
 
 



 
 

Een ander onderwerp waar we het over willen hebben, is die van het Muziekgebouw. We zijn bijna 
een jaar verder en er is nog geen enkele serieuze, structurele oplossing in zicht voor de situatie 
binnen de financiële en inhoudelijke kaders. Het college slaagt er vooralsnog nog niet om met een 
oplossing te komen en dadelijk mag de raad last-minute de ontstane puinhoop opruimen. Mijn 
fractie heeft al diverse voorstellen ingediend waarin we duidelijk hebben uitgesproken dat wij bereid 
zijn om voor deze belangrijke voorziening te incidenteel betalen. Dit is een antwoord op een lastige 
maar eerlijke vraag die ik graag aan de raad stel: bent u bereid om te betalen? Een vraag waarvan het 
eerlijk is richting de instellingen en de Eindhovenaren om deze te beantwoorden. We horen graag 
van de wethouder of er trouwens überhaupt nog vorderingen zijn gemaakt in dit dossier.  
 
Dan het IHP. Afgelopen vrijdag ontvingen we een RIB, waarvoor dank. Eigenlijk verwoordt de RIB 
precies waar het amendement in voorziet. We stellen daarom voor om een aanvulling op de 
kadernota te maken zodat we de financiële vertaling terug zien bij de begroting. We wensen de 
wethouder veel succes in de gesprekken die nog gaan komen. Dat geldt overigens ook voor de 
gesprekken met de bewonersverenigingen in Meerhoven. Zij willen nu echt snel maatregelen om de 
vele overlast als gevolg van onder andere airport-parkeerders snel aan te pakken. Daar hoeft geen 
intensieve studie meer naar gedaan te worden, maar het bidbook kan gewoon worden 
aangehouden. We willen bij de begroting een dekkingsvoorstel zien van de maatregelen die de 
wethouder gaat nemen, en geven daarbij alvast een idee mee.  
 
De afgelopen maanden heeft mijn fractie zich ingezet voor het behoud van het nachtnet per spoor. 
Hoewel de kosten hiervan erg hoog zijn, heeft mijn fractie aangegeven dat de trein het uitgangspunt 
is. In de toekomst gaan er echter bussen rijden in de Brabantse nachtelijke uren. Wat ons betreft is 
dat beter dan niets, maar we hechten eraan om dit wel als tussenoplossing te beschouwen. Als het in 
de toekomst blijkt dat de trein op diverse fronten weer interessanter wordt, dan willen we de 
mogelijkheid behouden om hiermee aan de slag te gaan. Daarom vragen we de raad om zich uit te 
spreken dat de nachtbus een tijdelijke oplossing is.  
 
Zoals u hebt kunnen zien voorzitter, heeft mijn fractie meer voorstellen ingediend dan dat ik tijd heb 
om toe te lichten. Graag vraag ik nog aandacht voor onze voorstellen van het verduurzamen van de 
studentenhuizen, en het uitvoeren van een benchmark om zo een start te maken met de realisatie 
van een andere ambitie: namelijk die van het hanteren van de kortste procedures van Nederland. 
 
Ik kom langzaam tot een afronding voorzitter. Eindhoven wordt één van de steden waar een 
opvangcentrum komt voor uitgeprocedeerde. Onderhandelingen hierover lopen nog maar wellicht 
kunnen we een update krijgen. We zien dat we als vijfde stad van het land bereid zijn om de lasten 
van de grote steden te dragen, maar tegelijkertijd merken we weinig van de lusten. U hebt het al 
vaker gehad over het aantal rijksmusea onder de rivieren. Samen hebben we het vaker gehad over 
de politiecapaciteit. We vragen de burgemeester om een strategie op te zetten waarbij we als 
Eindhoven ook volwaardig mee tellen als grote Nederlandse stad. Misschien moeten we wethouder 
Visscher in positie brengen. Naast de inzet die ik al eerder noemde, heeft ze zich er ook voor ingezet 
om 50 miljoen voor de A67 binnen te halen.  
 
Voorzitter, ik heb helaas maar tien minuten dus ik kom tot een afronding. Deze behoorlijk lege 
kadernota, biedt allerlei perspectief voor het formuleren van ambities vanuit de raad. Die 
handschoen hebben we als VVD opgepakt en we gaan ervan uit dat al onze moties op breed 
draagvlak kunnen rekenen. We zien de positieve reactie van het college graag tegemoet en roepen 
alle andere fracties op dat het nog niet te laat is om onze moties mee te tekenen! 


